
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Zbigniewa Cichonia

na 81. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Zwrócili siê do mnie sadownicy z okolic Belska, le¿¹cego niedaleko Grójca – a wiadomo, ¿e jest to je-
den wielki obszar sadowniczy, s³ynny na ca³¹ Europê, Polska eksportuje jab³ka z tego obszaru na ca³y
œwiat – w sprawie, która jest dla nich bardzo bulwersuj¹ca. Mianowicie jeden z inwestorów, bodaj¿e nie-
miecki, stara siê o uzyskanie pozwolenia na budowê tam olbrzymiej biogazowni. Skutki dzia³ania takiej
biogazowni bêd¹ nieobojêtne dla produkcji sadowniczej na tym terenie. Sadownicy maj¹ obawy, ¿e na
skutek emisji przez tê biogazowniê ró¿nych szkodliwych substancji nie zostan¹ spe³nione warunki co
do jakoœci owoców rosn¹cych w sadach. Zachodzi wiêc ryzyko, ¿e ten wielki oœrodek sadowniczy Polski,
s³ynny na ca³¹ Europê, mo¿e po prostu upaœæ i zostaæ w przysz³oœci zlikwidowany.

Powstaje pytanie: czy komuœ rzeczywiœcie zale¿y na tym, ¿eby upad³a w Polsce nastêpna konkuren-
cyjna dziedzina gospodarki, a w³aœciwie rolnictwa? Czy to jest tylko, ewentualnie, wynik czyjejœ b³ogiej
nieœwiadomoœci co do tego, ¿e usytuowanie tego typu biogazowni bêdzie prowadzi³o do smutnych skut-
ków, które s¹ nie do przyjêcia?

Dlatego zwracam siê do Pana Ministra o wyjaœnienie tej kwestii i ewentualnie podjêcie dzia³añ, które
zapobieg³yby powstaniu obiektu wspomnianego typu w niedu¿ej odleg³oœci od sadów.
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